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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor várható olyan központi szabályozás, ami 
felmenti az autizmussal élőket az egyes hatósági intézkedések alól?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Bár a járvány elleni védekezés során elsődleges a hatósági intézkedések betartása, mégis 
figyelemmel kell lennünk néhány kivételes helyzetre. Az Autisták Országos Szövetsége (AOSZ) 
szerint az autizmussal élő emberek és családjaik maximálisan törekszenek a rendkívüli intézkedések
betartására, ez azonban - önhibájukon kívül - sokszor megvalósíthatatlan feladatot jelent számukra.

A szervezet levélben fordult a hazai tömegközlekedési vállalatokhoz, hogy legyenek segítségükre a 
helyzet megoldásában. A MÁV, a Volán, a BKK és egy sor vidéki társaság is arról adott 
tájékoztatást, ellenőreik méltányosan kezelik majd a helyzetet, amennyiben az érintettek igazolni 
tudják, hogy autizmussal élőkről van szó.

Ez azonban csak egy részét jelenti a kialakult problémák megoldásának. Ugyancsak kezelhetetlen 
szituációt eredményez a bolti vásárlások, sőt akár a közterületen tartózkodás során előírt 
maszkviselési kötelezettség is. Különösen az autizmussal élő gyermekek esetében, akik nemcsak 
magukon nem tudják elviselni a szájat és orrot elfedő maszkot, hanem kísérőik esetében is, mivel a 
maszkkal eltakart felnőttekben nem látják saját szüleiket. A helyzetet tovább súlyosbítja az este 
nyolc óra utáni kijárási korlátozás is. Bár az AOSZ a tavaszi korlátozások alkalmával jó kapcsolatot 
alakított ki az ORFK illetékeseivel, a napokban már katonai rendész is járőrök is szolgálatot 
teljesítenek az utcákon, akik feltehetően nincsenek felkészítve az autizmussal élők problémáira.

Bár az ősz folyamán a tárca és a Nemzeti Népegészségügyi Központ is nyitottnak mutatkozott az 
AOSZ javaslataira, a tervet ki is dolgozták, de sajnos átfogó szabályozás azóta sem született. Bár 
tisztában vagyok vele, hogy minden szabályozáshoz elegendő időre van szükség, sajnos az 



autizmussal élő személyek számára ez az idő már túl soknak bizonyult.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Mikor kerül sor egy olyan átfogó, központi szabályozásra, ami felmenti az autizmussal élőket a 
maszkviselés és a távolságtartás kötelezettsége, valamint a 20 óra utáni kijárási korlátozás tilalma 
alól?

2. Várható-e a hatósági ellenőrzést végzők felkészítése az autizmussal élők helyzetének különleges 
kezelésére?

3. Van-e valami különleges akadálya annak, hogy az egyébként már kidolgozott vonatkozó tervezet 
jogerőre emelkedjen?
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